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وحید   حاجی پور
هشدار يک مقام مسئول به تعليق خريد 

تضميني دانه هاي روغني
 مجلس دولت را در یک دوره 5 ساله 

موظف به خرید تضمینی کند

 مديرعامل بنياد تعاون سپاه گفت:  مجلس دولت را در يک دوره پنج ساله 
موظف به خريد تضمين�ی دانه های روغنی کند، اگ�ر اين اتفاق رخ 
ندهد، کشاورزان به کشت محصولات غير استراتژيک روی می آورند.

به گزارش »فارس«، س��ردار مجيدخراس��اني در نشس��ت خبري به 
فعاليت هاي انجام شده بنياد تعاون سپاه در راستاي اقتصاد مقاومتي 
اشاره كرد و گفت: با توجه به اينكه يك دهه از تأكيد مقام معظم رهبري 
بر اجراي اقتصاد مقاومتي در كشور مي گذرد، بايد ريل گذاري صحيح 
در اين حوزه انجام ش��ود تا هر داوطلبي كه قصد ورود به اين حوزه و 
فعاليت در راستاي اقتصاد مقاومتي را دارد، زيرساخت هاي آن فراهم 
باشد. وی افزود: براي توليد كالاهاي استراتژيك مانند گوشت قرمز و 
روغن اگر بتوانيم طرح زنجيره تأمين را از ابتدا تا انتها راه اندازي كنيم، 
با استفاده از ظرفيت مردمي به راحتي همه نياز كشور در داخل توليد 

و تأمين مي شود. 
وي با تأكيد بر اينكه بايد در حوزه محصولات استراتژيك اولويت گذاري 
و الگوسازي كنيم، خاطرنشان كرد: اقتصاد همانند يك كشتي است كه 
در دريا شناور است و تا زماني كه هريك از بخش ها به درستي كار خود 
را انجام ندهند، به سر منزل نمي رسد و اگر بانك ها در خدمت اقتصاد 
مقاومتي و اقتصاد كشور نباشند، مانند كشتي سوراخ مي مانند و اين 
روزها ما كمتر مي بينيم كه بانك ها در حوزه تسهيل گري فعاليت كنند، 

بلكه اكنون در رقابت با سرمايه گذار وارد شده اند. 
مديرعامل بنياد تعاون س��پاه گفت كه موضوع قاچاق و رانت در كنار 
توليد نمي تواند فراموش بشود و اگر بخواهد به اقتصاد مقاومتي و اهداف 
مورد نياز خود برسد، يكي از آسيب هايي كه بايد برطرف شود اجراي 

الگوي زنجيره تأمين كامل است. 
وي به تنوع گونه هاي گياهي در كشور اشاره كرد و گفت:  محصولات 
كش��اورزي در حوزه اقتصاد مقاومتي مي تواند بس��يار مؤثر باشد، به 
عنوان مثال 7هزار و 700 گونه گياهي در دنيا وجود دارد كه بيش از 
5هزار گونه آن در كشور ايران هم هس��ت و هزار و 700گونه مختص 
به كشور ماست، اما به دليل آنكه زنجيره توليد كامل نيست، گياهان 
را به كشورهاي اروپايي از جمله آلمان ارسال مي كنيم و اين كشورها 
با فناوري بالا و استانداردسازي با دهها برابر قيمت ماده اوليه دارويي 
و موادغذايي را كه از گياهان فرآوري ش��ده به ما برمي گردانند و ما به 
مجموعه كارخانه هاي پالاي��ش، فرآوري و استانداردس��ازي در اين 
حوزه نياز داريم. خراساني همچنين خاطرنشان كرد، ايجاد نهادهاي 
تسهيل گر براي اداره زنجيره تأمين ضروري است كه بيش از همه در 

اقتصاد مقاومتي جاي آن خالي مي باشد. 
وي همچنين به اين نكته اشاره كرد، به رغم تأكيد مقام معظم رهبري 
در اجراي اصل 44 قانون اساس��ي و مردمي كردن اقتص��اد و با وجود 
قوانين و مقررات، اما همچنان اين موضوع به درستي برآورده نشده كه 
ما درصدديم، با استفاده از ظرفيت هاي مردمي، تأمين كالاهاي اساسي 

ضروري از جمله پروتئين و گوشت قرمز را انجام دهيم. 
به گفته مديرعامل بنياد تعاون سپاه، سالانه 120هزار تن گوشت براي 
تأمين كسري توليد به كشور وارد مي ش��ود، اگر بتوانيم زنجيره تأمين 
پروتئين را در داخل اجرا كنيم با استفاده از ظرفيت دامداري هاي كوچك 
و حمايت آنها، به تدريج اين ميزان نيز در داخل توليد مي شود، چراكه 
دامداري هاي خرد توان كار صادرات، بازرگاني و تأمين دام اوليه را ندارند 
كه ما اين سرمايه را در اختيار آنها می گذاريم و طي 9 ماه با نظارت هاي 

مختص به خودمان، محصول نهايي را از آنها تحويل مي گيريم. 
خراس��اني همچنين به بحث تأمين روغن به عن��وان يكي از كالاهاي 
اساسي در داخل كشور اش��اره كرد و گفت:  متأسفانه 90درصد روغن 
مصرفي در كشور از طريق واردات روغن بي كيفيت يا دانه هاي روغني 
تأمين مي شود و تنها 7درصد روغن از طريق داخل توليد مي شود، در 
حالي كه مي توان كل كشت كلزا را به دست مردم سپرد، تا به اندازه نياز 

كشور دانه روغني توليد كنند. 
وي با طرح اين سؤال كه چرا بيش از نياز كشور كارخانه روغن داريم، 
خاطرنشان كرد:  اين خود يك سؤال اس��ت، چراكه همه پول واردات 
محصولات اس��تراتژيك از جمله روغن را از تولي��د گرفته تا فرآوري و 

واردات به اين بخش داده مي شود. 
وي همچنين با اعلام اينكه احتمالاً دولت در سال 97 خريد تضميني 
دانه هاي روغن��ي را تعليق كند، افزود: اگر بخواهن��د اعتبارات خريد 
دانه هاي روغني را در بودجه سال 97 عملياتي نكنند، نتيجه آن است 
كه روغن بي كيفيت وارد ش��ود و از نماين��دگان مجلس مي خواهيم 
براي حمايت از كشاورزان نسبت به اين موضوع واكنش نشان دهند، 
پيش��نهاد ما اين است كه در يك دوره پنج س��اله، مجلس دولت ها را 
موظف به خريد دانه هاي روغني كند كه اگر اين اتفاق بيفتد، كش��ت 

دانه هاي روغني توسعه مي يابد.

گزارش غيرمرتبط روحانی در پنجاه و هفتمين مجمع خصوصي بانک مرکزي   

روحاني: کم عقل اید!

پنجاه و هفتمين مجمع خصوصي بانک مرکزي محرمانه برگزار شد   

خروجي مجمعي اقتصادي کم عقل خواندن منتقدان بود
نتيجه صورت هاي مالي محرمانه بانک مرکزي کم عقلي منتقدان شد!

شوکه شدن مشترکان گازي از قبوض جديد گاز
درآمدزایي شرکت ملي گاز با عنوان جدید 

پ�س از دور زدن صري�ح قان�ون توس�ط ش�رکت مل�ي گاز 
اي�ران در پ�ي حك�م دي�وان عدال�ت اداري، هزين�ه جدي�دي 
ب�ه عن�وان بده�ي در قبض ه�اي جدي�د گاز س�بز ش�د!

به گزارش »جوان«، سي ويكم مرداد س��ال جاري ديوان عدالت اداري 
اعلام كرد كه هيئت عمومي ديوان بخش��نامه س��تاد هدفمندكردن 
يارانه ها و شركت ملي گاز درخصوص اخذ آبونمان از مشتركين را خلاف 

قانون تشخيص داد و ابطال شد. 
در آن بخشنامه اشاره شده كه وزارت نفت )شركت ملي گاز ايران( مجاز 
است از ابتداي مهر سال 1396نس��بت به اخذ آبونمان ثابت ماهانه از 
مشتركين گاز طبيعي )به استثناي جايگاه هاي CNG( براساس رابطه 

ثابت ماهانه اقدام كنند. 
بيس��ت و دوم مهرماه يعني پس از گذش��ت حدود يك ماه و نيم از اين 
تاريخ، با انتشار رأي ديوان عدالت اداري در روزنامه رسمي، دستور لغو 
آبونمان از قبوض گاز ابلاغ شد. در حالي كه انتظار مي رفت با ابلاغ رأي 
هيئت عمومي ديوان عدالت اداري، آبونمان از قبوض گاز حذف شود، با 

انتشار قبوض آبان ماه باز هم شاهد ادامه دريافت آبونمان گاز بوديم. 
پس از اين اقدام، ديوان عدالت اداري در نامه ابلاغي، شركت ملي گاز 
را مكلف به استرداد مبالغ دريافتي از مشتركين تحت عنوان آبونمان 
از تاريخ صدور رأي كرده است. از آنجايي كه آراي هيئت عمومي ديوان 
عدالت اداري لازم الاجراس��ت و براي متخلفان از آراي ابلاغي مجازات 
انفصال از خدمات دولتي به مدت س��ه ماه تا يك س��ال در نظر گرفته 
مي شود، شركت ملي گاز ايران دست تس��ليم بالا برد و قرار شد كه از 
قبوض جديد، بند آبونمان حذف شود. به موازات اعلام رسمي در دستور 
كار قرارگرفتن حذف آبونمان از قب��وض گاز، وزارت نفت در حركتي 
جالب دست به دامن شوراي عالي اقتصاد شد و درخواست كرد كه اين 

شورا براي گرفتن آبونمان به وزارت نفت مجوز بدهد. 
چهارم دي ماه 96 در جلسه شوراي عالي اقتصاد اعلام شد كه اخذ هزينه 
خدمات مستمر از مشتركين گاز طبيعي )آبونمان( و انتشار اوراق مالي 
و اسلامي � ريالي به ميزان 40هزار ميليارد ريال نيز از درخواست هاي 
وزارت نفت بود كه در اين جلسه پس از طرح موضوع از سوي وزير نفت 

و ارائه گزارش، با اين دو درخواست موافقت شد. 
حميدرضا عراقي، مديرعامل شركت ملي گاز ايران در تشريح اين مصوبه 
شوراي عالي اقتصاد گفت: براساس مصوبه شوراي اقتصاد، مبلغ آبونمان 
با عنوان هزينه »خدمات مستمر« و بدون هيچ تغييري به صورت قانوني 
در قبوض گاز درج مي ش��ود. اما در يك اقدام جالب ديگر، قبض هاي 
جديد گاز برخي مش��تركان با افزايش روبه رو شده است كه نگاهي به 
اين قبض ها نش��ان مي دهد، هزينه اي به عنوان »بدهي پيشين« ثبت 
شده تا شركت ملي گاز به درآمدهاي بيشتري دست يابد. اينكه هر روز 
عنواني جديد در قبض هاي گاز ثبت مي شود اتفاق عجيبي نيست، زيرا 

از اين اتفاقات هم در ساير قبض ها رخ داده بود. پيشتر، 

پنجاه و هفتمين 

هادی   غلامحسینی
   گزارش   یک

عمومي  مجم�ع 
بانک مرکزي در 
شرايطي روزگذش�ته با رياست رئيس جمهور 
برگزار شد که در بنر اين برنامه عنوان عمومي 
قيد نشده بود. از اين رو برخي به طعنه گفتند 
مجمعي که با شش ماه تأخير و آن هم به شكل 
محرمانه و غيبت خبرنگاران برگزار شود، مجمع 
عمومي نيس�ت و مجمع خصوصي اس�ت. در 
همين راستا در کمال تعجب اعضاي مجمع از 
رئيس جمهور گرفته تا رئيس کل بانک مرکزي 
هيچ اطلاعي از صورت هاي مالي اين بانک ارائه 
ندادن�د، در چنين ش�رايطي حس�ن روحاني 
منتق�دان دول�ت را ب�ه بي عقلي مته�م کرد. 
به گزارش »جوان«، هر ف��ردي كمي به اقتصاد 
و بخش پولي آش��نا باش��د، مي داند كه مجمع 
عمومي بانك مركزي هر س��ال باي��د در تيرماه 
برگزار ش��ود و پس از اس��تماع گ��زارش رئيس 
بانك مرك��زي در رابطه با عملكرد س��ال مالي، 
علي القاعده صورت هاي مالي اي��ن بانك اعم از 
ترازنامه )دارايي و بدهي ها(، س��ود و زيان ارائه و 

تصويب مي شود. 
با اين حال در دولت يازدهم و دوازدهم ش��اهد 
تأخيرهاي چندي��ن ماهه در برگ��زاري مجمع 
عمومي بان��ك مركزي هس��تيم و نكت��ه قابل 
تأمل آن است كه اين مجامع به شكل محرمانه 
برگزار مي شود و گزارش هاي مالي اين مجمع با 
تأخيرهايي بيش از تأخير در برگزاري مجمع در 

پورتال بانك مركزي قرار مي گيرد. 
اين تأخيرهاي مكرر و محرمانه ش��دن جلسات 
مجمع عمومي بان��ك مركزي خ��ود نمادي از 
عدم انضباط مالي مديران بانك مركزي و دولت 
است، ش��گفت انگيز آن اس��ت كه بعد از مجمع 
خصوص��ي و محرمانه بانك مرك��زي، اظهارات 
اعضاي مجمع همانند رئيس جمهور رنگ و بويي 
سياس��ي و بي ارتباط به صورت هاي مالي بانك 

مركزي دارد. 
در ش��رايطي حس��ن روحاني منتق��دان دولت 
را بي عق��ل خواند و اي��ن امر را برخ��لاف منافع 
ملي دانس��ت و تصور يك ذهن امنيتي آن است 
كه انتق��اد از دولت ب��ا هدف تضعيف و تس��ويه 
حساب سياسي يا مبارزه صورت مي گيرد، اين در 
حالي است كه دولت بخش عمده اي از امكانات 

اقتصادي كش��ور را در اختيار دارد و ناكارآمدي 
مديران اين بخش چالش هاي��ي را در بعد كلان 
و خرد پديد آورده و تك ت��ك آحاد مردم نتيجه 
عملكرد مثبت و منفي دولت را در زندگي، اوضاع 

و احوال روزانه خود درك مي كنند.
بدين ترتيب عقل، تدبير و درايت در آن اس��ت 
كه دولت از انتقاد استقبال كند و با بررسي اين 
انتقادها ضعف هاي خود را شناس��ايي و اصلاح 
كند نه اينك��ه به گزارش ه��اي روي كاغذ براي 
بهبود اقتص��اد و چند نماگر كم��ي اكتفا كند و 
عملكرد خود را خود رأساً مثبت ارزيابي و انتقاد 
از دولت را مبارزه و مخالفت با دولت تلقي كند. 

بگذريم، بهتر است ما هم همانند رئيس جمهور از 
مبحث اقتصاد دور نشويم.

مجمع بانك مركزي در سال جاري نيز به مانند 
چندسال اخير با تأخير چند ماهه از موعد معمول 
آن )تيرماه( روزگذشته همزمان با 13اسفندماه 
در بانك مركزي برگزار شد. رياست اين مجمع 
برعهده روحاني رئيس جمهوري اس��ت و البته 
مجمع به طور محرمانه و بدون حضور خبرنگاران 
برگزار شد، ولي پس از آن رئيس جمهور و رئيس 
كل بانك مركزي به همراه هيئت عامل اين بانك 
به جمع مديران عامل بانك ها آمدند و سخنراني 

داشتند. 
   افتخار به تورم تک رقمي 

و بي عقل خواندن منتقدان
در شرايطي كه حجم نقدينگي در دولت حسن 
روحاني از 500هزار ميليارد تومان به هزار و 500 
هزار ميليارد تومان رسيده است و پول و شبه پول 
آنقدر جهش يافته كه خروج اين قدرت خريد از 
شبكه بانكي مي تواند هر بازاري همانند بازار ارز 
اين روزها را با نوسان جدي روبه رو كند و در حال 
قدرت شبه پول بيش از هزار هزار ميليارد توماني 
با س��ودبانكي مهار ش��ده و همه چيز در اقتصاد 
ايران براي رش��د تورم مهياست، رئيس جمهور 
در جريان برگزاري پنجاه و هفتمين مجمع بانك 
مركزي در ابتداي امر از اينكه دولت توانسته با 
همكاري بانك مركزي به سمت تورم تك رقمي 

برود، تقدير كرد. 
وي گفت: زماني ك��ه دولت را تحوي��ل گرفتم، 
تورم ح��دود 40درصد بوده و وقت��ي كه مطرح 
مي كردند قرار است دولت تورم را تك رقمي كند، 
برخي لبخند تمسخر مي زدند، در حالي كه اين از 

آرزوها و برنامه هاي دولت يازدهم بوده و عملياتي 
شده است. 

رئيس جمهور اظهار كرد: بي خبر نيستم از افرادي 
كه تلاش مي كنند به اين دستاوردهاي دولت از 
جمله تورم ضربه بزنند، البته اين كار را از روي 
كم عقلي انجام مي دهند، چراكه مخالفت با دولت 
معني نداشته و وقتي اين كار را انجام مي دهند، 
يعن��ي در حال مب��ارزه با ملت و ضرب��ه زدن به 

اعتماد مردم هستند. 
روحاني در ادامه از روند رشد اقتصادي نيز سخن 
گفت و يادآور شد: ما در س��ال گذشته بالاترين 
رشد اقتصادي را داش��تيم كه البته برخي آن را 
مورد انتقاد ق��رار مي دهند، ام��ا همين افزايش 
صادرات نفت از يك ميليون بش��كه به 2ميليون 
بشكه در روز كار بسيار سختي مي باشد و تلاش 

بسياري براي آن شده است. 
   بانک رفاقتي بانک خوبي نيست

وي گفت: از بانك مركزي مي خواهم كه نظارت 
بربانك ها و عملكرد شفاف آنها را افزايش دهد كه 
اين به نفع همه ماس��ت، به هر حال پولي كه در 
اختيار بانك هاست، امانت است و بايد به بهترين 
ش��كل مورد بهره برداري قرار گيرد. بانك ها بايد 
مدرن و اسلامي باشند، چرا كه بانك هاي رفاقتي 

بانك هاي خوبي نيستند. 
روحان��ي در رابطه ب��ا اهميت ش��فافيت نظام 
بانكي به موضوع مؤسسات اعتباري اشاره كرد 
و گفت: وقتي مي گوييم نظارت بيش��تر ش��ود 

به اي��ن برمي گردد كه اين مؤسس��ات اعتباري 
البته در دهه ۸0 ش��كل گرفتند عمدتاً ناش��ي 
از عدم ش��فافيت و عدم نظ��ارت بوده اس��ت و 
توانسته اند اين روزها هزينه هاي بسيار سنگيني 

را برنظام بانكي تحميل كنند. 
آخرين گزارش��ي كه امروز در مجمع ارائه شد، 
نش��ان داد ك��ه بانك مرك��زي تاكن��ون حدود 
20هزار ميليارد تومان اعتبار براي پاسخگويي به 
سپرده گذاران مؤسسات غيرمجاز از سال گذشته 

تاكنون اختصاص داده است. 
در رابطه با رقم مذكور و اعلامي حس��ن روحاني 
بايد توجه داش��ت، اين رقم بسيار قابل ملاحظه 
است و طبق آخرين صورت مالي موجود از بانك 
مركزي كه مربوط به سال 94 است، رقم مذكور 
تقريباً سه برابر سود ويژه سال 94 بانك  مركزي 
مي باشد. حال بايد ديد با چنين هزينه سنگيني 
صورت هاي مالي س��ال 95 و 96 بانك مركزي 
چگونه خواهد بود و هزين��ه مذكور از چه محلي 

تأمين شده است. 
رئيس جمهوري تأكيد كرد، بانك ها بايد مدرن 
شوند؛ چرا كه در هشت س��ال گذشته و با وجود 
تحريم ها از ش��رايط معمول و رايج جهان عقب 
افتاده ايم و اكن��ون بايد به س��متي پيش برويم 
كه بتوان خود را با بانك هاي بين الملل س��ازگار 
كرد. از اي��ن رو در صورتي كه مجلس ش��وراي 
اسلامي قوانيني را كه به آن ارائه كرده ايم از جمله 
پولش��ويي تصويب كند، گام هاي بزرگي در اين 

رابطه برداشته خواهد شد. 
   چرا بانک ها اينقدر شعبه دارند؟

وي در بخش ديگري از سخنانش بار ديگر انتقاد 
خود را به بنگاهداري بانك ها مطرح كرد و يادآور 
ش��د، دس��توراتي در اين رابطه به وزير اقتصاد 
داشته و البته گزارش��ي كه وي به تازگي در اين 
مورد ارائه كرده نش��انه هاي خوبي دارد، اما بايد 

مورد پيگيري قرار گيرد. 
رئيس جمهور در همي��ن رابطه به ش��عب زياد 
بانك ها اشاره داشت و گفت: چرا در هر خياباني 
كه راه مي رويم بايد تا اين اندازه هر بانكي شعبه 
داشته باش��د. آنها اين پول را از كجا آورده اند كه 
خرج س��اختمان هايي گران قيمت براي شعب 
مي كنند، چرا بايد پول مردم در اين بخش حبس 
ش��ود و نبايد به جريان بيفت��د و صرف كارهاي 
توليدي شود. مگر ما تا اين اندازه به شعب بانكي 
نياز داريم؟ در خارج از كش��ور اينگونه نيس��ت، 
براي رفتن از يك ش��عبه بانك به ش��عبه ديگر 
آن بايد با مت��رو و اتوبوس بروي��م، ولي در ايران 
به راحتي با پياده روي شعب مختلف بانك ها در 

دسترس هستند. 
روحاني در نهايت از بانك ها خواس��ت كه اموال 
محبوس شده را آزاد كنند و در جريان ايجاد رشد 

اقتصادي و اشتغال قرار دهند. 
در گزيده اي از اظه��ارات رئيس جمهور و رئيس 
كل بان��ك مركزي مي ت��وان به دس��توراتي كه 
روحاني به بان��ك مركزي داد، اش��اره كرد. وي 
خواس��تار اس��تمرار تورم تك رقمي، ادامه رشد 
اقتصادي، افزايش نظارت بر بانك ها و شفافيت 
عملكرد آنها و البته كاهش فشار بانك ها به بانك 

مركزي شد. 
    سيف بدون درخواست

از س��وي ديگر، روزگذش��ته رئي��س كل بانك 
مركزي به ارائه  گزارشي اجمالي از عملكرد بانك 
مركزي از سال گذش��ته تاكنون پرداخت و در 
شرايطي كه وضعيت بازار پول و ارز با مشكلاتي 
روبه رو است از مديريت ارزي و پولي سخن گفت 
و در شرايطي كه حدود سه سال پيش سيف در 
مجمع بانك مركزي از رئيس جمهور درخواست 
كرد، بدهي دولت به بانك ها تس��ويه شود، روز 
گذشته بدون هرگونه درخواستي سخنان خود 

را به پايان رساند.

در حال�ي که ان�واع ميوه ه�اي خارجي به 
ويژه در مناطق آزاد از نظ�ر تعداد و حجم 
افزايش پي�دا ک�رده و تبليغ�ات آنها نيز 
براي عرضه و حراج آن بيشتر شده است، 
دبير س�تاد پايش محصولات کش�اورزي 
وزارت کش�اورزي اع�لام کرد ک�ه عرضه 
مي�وه خارج�ي در مناطق آزاد مش�كلي 
ن�دارد، اما ب�ه هيچ وجه نباي�د حتي يک 
کيلوگرم از آن ب�ه بازاري غي�ر از مناطق 
آزاد وارد ش�ود، چ�را که قاچاق به ش�مار 
مي رود و مش�مول برخورد قانوني اس�ت. 
به گزارش »ايس��نا«، عرض��ه غيرقانوني و 
قاچاق ميوه هاي خارجي كه عمدتاً ميوه هاي 
گرمسيري هستند، داس��تان امروز و ديروز 
نيست و سال هاس��ت كه بازار ميوه ايران را 
با خود درگير كرده است. البته وزارت جهاد 
كش��اورزي بارها ممنوعي��ت واردات انواع 
ميوه را به دليل بالابودن ميزان و تنوع توليد 
اين محصولات و مخاط��رات قرنطينه اي و 
بهداش��تي نمونه هاي خارجي اعلام كرده، 
اما به نظر مي رس��د اين آفت قرار نيس��ت 

كم رنگ تر ش��ود و در آس��تانه ش��ب عيد و 
داغ شدن بازار همه محصولات به ويژه ميوه 
و تره بار، ب��ازار ميوه هاي قاچ��اق نيز رونق 

بيشتري گرفته است. 
جالب تر اينكه از نظر تنوع نيز بازار ميوه هاي 
خارجي غيرمجاز وضعيت بهتري پيدا كرده اند 
و در كنار آووكادو، پاپايا، دراگون فروت )پيتايا(، 
منگوس��تين، گريپ فروت و گ��واوا )زيتون 
استوايي(، ميوه هاي ديگري نيز در بازار وارد 
ش��ده اند كه مي توان به گارسينيا كامبوجيا، 
ليچي، كيوانو، دوريان ف��روت، كنار هندي، 
نارگيل سبز، استار فروت، رامبوتان اشاره كرد 
كه اتفاقاً قيمت هاي بسيار بالايي دارند و بعضاً 

به صورت كيلويي فروخته نمي شوند. 
به عنوان مثال هر كيلوگرم آووكادو 25هزار 
تومان و هر عدد از اين محصول 5 هزار تومان 
فروخته مي شود. همچنين ميوه هايي مانند 
دراگون، پاپايا، اس��تار فروت، كيوانو، نارگيل 
سبز، دوريان فروت و گريپ فروت به صورت 
كيلويي عرضه نمي شوند و هر عدد آنها از 10 
تا حدود 250 هزار تومان عرضه مي شود كه 

البته هر عدد دوريان فروت 250هزار توماني 
حدود شش كيلوگرم وزن دارد. 

البته برخي ديگر از اين محصولات خارجي به 
صورت بسته اي عرضه مي شوند كه به عنوان 
مثال گارس��ينيا كمبوجيا ظرف��ي 70هزار 
تومان، رامبوتان بس��ته  17عددي 30 هزار 
تومان، ليچي ش��ش عددي 10هزار تومان و 
منگوستين بس��ته اي 30هزار تومان در اين 

بازار عرضه مي شود. 
   فروش ميوه هاي خارجي 

در مناطق آزاد مجاز است
در اين ب��اره حميدرضا ش��اه محمدي - دبير 
ستاد پايش محصولات كشاورزي وزارت جهاد 
كشاورزي- در گفت وگو با »ايسنا« اظهار كرد، 
هرگونه ميوه وارداتي فق��ط مي تواند در بازار 
مناطق آزاد عرضه و فروخته شود و به خاطر 
مسائل و مخاطرات قرنطينه اي به هيچ وجه 
اجازه ورود آنها به بازار داخلي داده نمي شود. 
وي افزود: حتي مسافران هم نمي توانند اين 
محصولات را به عن��وان كالاي همراه خود از 
مناطق آزاد خارج كنند و در صورت مشاهده 

با آنها برخ��ورد مي ش��ود. البت��ه ميوه هاي 
خارجي و قاچاق همچنان در ب��ازار تهران و 
ديگر شهرستان ها وجود دارد و ستاد مبارزه 
با قاچاق كالا، ارز و اعضاي آن كه وزارت جهاد 
كشاورزي عضو س��تاد مبارزه با قاچاق ميوه 
است، به صورت روزانه محموله هاي غيرقانوني 
ميوه هاي خارجي را كشف، ضبط و با متخلفان 

برخورد قانوني مي كنند. 
ش��اه محمدي تصريح كرد: عرضه ميوه هاي 
خارجي نه تنها به دليل ممنوعيت ورود آنها 
در راستاي حمايت از توليد بلكه در راستاي 
حفاظت محصولات كشاورزي و باغي توليد 
داخل از آفات و بيماري هاي قرنطينه اي است 
كه ش��ايد از نظر كمي واردات اين ميوه ها به 
دليل قيمت ب��الا و محدوديت ه��اي فراوان 
بس��يار اندك باش��د، اما به هيچ وج��ه از اين 
مسئله كوتاه نمي آييم، چراكه حفظ بهداشت 
و س��لامت توليد محصولات كش��اورزي از 
اهميت بالايي برخوردار اس��ت و بسياري از 
دس��تگاه هاي متولي در اين زمينه با وزارت 

جهاد كشاورزي همكاري مي كنند.

فروش ميوه هاي خارجي در مناطق آزاد 
دانه اي ۵ هزار تا ۲۵۰ هزار تومان!
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روحانی: از بان�ک مرکزی 
می خواه�م که نظ�ارت بر 
بانک ها و عملكرد ش�فاف 
آنه�ا را افزاي�ش دهد که 
اين ب�ه نفع همه ما اس�ت، 
به ه�ر ح�ال پولی ک�ه در 
اختيار بانک هاست، امانت 
اس�ت و باي�د ب�ه بهترين 
ش�كل مورد بهره برداری 
قرار گي�رد. بانک ه�ا بايد 
مدرن و اس�لامی باش�ند، 
چرا ک�ه بانک های رفاقتی 
بانک های خوبی نيس�تند

معاون امور صنايع وزير صنعت: 
قیمت خودرو کاهش مي یابد 

معاون وزير صنعت با بيان اينكه حباب ايجادش�ده در بازار به سه 
دليل بالارفتن نرخ ارز، تعرفه ها و محدوديت هاي مقطعي در انجام 
ثبت س�فارش اس�ت، گفت: قيمت خودرو کاه�ش خواهد يافت. 
محس��ن صالحي نيا، معاون امور صنايع وزير صنعت، معدن و تجارت با 
اشاره به اينكه تغيير تعرفه واردات، براساس نظر و خردجمعي در اركان 
مرتبط بوده است، گفت: اين تصميم با توجه به شرايط و محدوديت هاي 
كلان كشور گرفته شده اس��ت.  وي در گفت وگو با پرديس خودرو در 
پاسخ به اين سؤال كه آيا هدف از تغيير تعرفه واردات كنترل ارز بوده يا 
حمايت از توليد داخلي گفت: در شرايط كنوني به منظور كنترل تقاضا و 
مصرف ارز، تغيير تعرفه ها در دستور كار گرفته شده است، زيرا براساس 

اهدافي كه وجود دارد، بايد مديريت شود. 
صالحي نيا در پاسخ به اين سؤال كه آيا موضوع افزايش تعرفه واردات از 
سوي خودروسازان بوده است، گفت: افزايش تعرفه از طرف خودروسازان 
مطرح نشده اس��ت.  معاون امور صنايع وزير صنعت، معدن و تجارت با 
اش��اره به اينكه ت��ا تصويب قانون جديد چاره اي جز بس��تن س��امانه 
ثبت سفارش وجود نداشت، خاطرنشان كرد: افزايش قيمت ها به سطح 

معمولي خود بازمي گردد. 
........................................................................................................................

 شمار امضاکنندگان 
طرح »اعاده اموال نامشروع« ۱5۰ نفر شد

عض�و کميس�يون برنامه و بودج�ه ب�ا بيان اينك�ه مدي�ري که از 
اطلاعات ب�راي ثروت اندوزي خود اس�تفاده کرده باي�د علاوه بر 
بازگرداندن اموال، تحت تعقيب قضايي قرار گيرد، گفت: در حال 
حاضر تعدد امضاهاي موافق اين طرح از ۱۵۰امضا گذش�ته است. 
حسين حاجي دليگاني در گفت و گو با »تسنيم«، با بيان اينكه طرح اعاده 
اموال نامشروع يك طرح مترقي در جهت رفع آلام مردم و مبارزه با فساد 
و تبعيض است، گفت: اين يك امر واضح است كه هيچ كس نمي تواند 
يك شبه ميلياردر شود، مگر اينكه از مقام و منصب خود سوء استفاده 
كرده باشد. از سوي ديگر شاهد اين هس��تيم كه بسياري از مديران با 
استفاده از رانت هاي مختلف اطلاعاتي ثروت هاي بادآورده كلاني براي 
خود ايجاد كرده اند كه با اجراي اين طرح مي توان اموال نامشروع را به 

بيت المال بازگرداند. 
عضو كميسيون برنامه و بودجه مجلس گفت: مديري كه از اطلاعات براي 
ثروت اندوزي خود استفاده كرده، بايد علاوه بر بازگرداندن اموال تحت 
تعقيب قضايي قرار گيرد. به گفته حاجي دليگاني اگر ثروت مسئولان 
بيش از آنچه بايد باشد، اعتماد عمومي نسبت به مديران از دست مي رود 

و اين عامل مانع از پيشرفت كشور خواهد شد. 
وي تأكيد كرد، سوء اس��تفاده از مقام براي مال اندوزي، كس��ب ثروت 
نامش��روع، براي مديران، نمايندگان و قضات خيانت به مردم، ش��هدا 

نظام و انقلاب است. 
وي با بيان اينكه اين طرح در راس��تاي اصل 49 قانون اساسي مطرح 
شده است، گفت: در اين طرح دارايي همه مسئولان و خانواده هاي آنها 

حسابرسي خواهد شد و اموال نامشروع به بيت المال بازمي گردد. 
به گفته اين عضو كميس��يون برنامه و بودجه مجل��س هرچند تاكنون 
تعداد نمايندگان حام��ي اين طرح به 150نفر رس��يده، اما با توجه به 
فضاي رس��انه اي مثبتي كه ايجادش��ده اين احتمال ه��م وجود دارد 
كه تعداد امضاها تغيير كن��د. وي در انتها از حماي��ت و پيگيري هاي 

رسانه هاي انقلابي نسبت به اين طرح تشكر كرد.


